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Protokół

z IX Sesji Rady Powiatu Wołomi
�
skiego

z dnia 16 wrze� nia 2003 r.

Punkt 1-2.

IX Sesja Rady Powiatu Wołomi� skiego rozpocz� ła si�  o godzinie 10.00 w Cechu Rzemiosł
Ró� nych w Wołominie przy ul. Moniuszki 11.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski przywitał zaproszonych go� ci, delegacj�  � rodowisk
medycznych, przedstawicieli prasy. Stwierdził, i�  na sali znajduje si�  24 radnych z 29 osobowego
składu, czyli niezb� dne quorum po czym otworzył sesj� .

/lista obecno� ci oraz lista zaproszonych go� ci w zał� czeniu/

Nast� pnie odczytał proponowany porz� dek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyj� cie porz� dku obrad.

3. Przyj� cie protokołu sesji Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 24 czerwca 2003 r.

4. Sprawozdanie starosty z realizacji uchwał Zarz� du i Rady Powiatu.

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyj� cia Strategii Rozwoju Powiatu
Wołomi� skiego do 2015 roku oraz podj� cie uchwały.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyj� cia Strategii Rozwi� zywania Problemów
Społecznych Powiatu Wołomi� skiego – powiatowej strategii integracji i polityki
społecznej oraz przedstawienie informacji i wykazu potrzeb w zakresie pomocy społecznej
oraz podj� cie uchwały.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 	 rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej na
termomodernizacj�  budynku Liceum Ogólnokształc� cego w Tłuszczu oraz podj� cie
uchwały.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 	 rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej na
zmian�  ogrzewania gazowego na zasilanie z miejskiej sieci cieplnej w budynku Starostwa
Powiatowego w Wołominie przy ul. Warszawskiej 5A oraz podj� cie uchwały.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 	 rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej
na docieplenie budynku Zespołu Szkół Specjalnych w Wołominie oraz podj� cie
uchwały.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 	 rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej na
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termomodernizacj�  i zmian�  ogrzewania w Zespole Szkół Specjalnych w Markach oraz
podj� cie uchwały.

11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie zatwierdzenia zmian do statutu Samodzielnego
Zespołu Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej oraz podj� cie uchwał.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie por� czenia kredytu obrotowego w formie linii
kredytowej odnawialnej zaci� ganej przez Samodzielny Zespół Publicznych Zakładów
Opieki Zdrowotnej w Wołominie oraz podj� cie uchwały.

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji
szkołom i placówkom niepublicznym oraz podj� cie uchwały.

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletnim programie inwestycyjnym
oraz podj� cie uchwały.

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w bud� ecie Powiatu na rok 2003 oraz
podj� cie uchwały.

16. Informacja o wykonaniu bud� etu powiatu za I półrocze 2003 roku.

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania radnego Tomasza Paciorka
z członkostwa w Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej w zwi� zku ze
zło� eniem o� wiadczenia o rezygnacji oraz podj� cie uchwały.

18. Interpelacje i zapytania.

19. Wnioski i o� wiadczenia.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zapytał, kto z radnych chciałby zabra
  głos w kwestii
ustalenia porz� dku obrad.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki, powiedział, by w zwi� zku z przybyciem licznej
reprezentacji � rodowisk medycznych przenie� 
  punk 11 i 12 za punkt 4- Sprawozdanie starosty
z realizacji uchwał Zarz� du i Rady Powiatu.

Nast� pnie głosowano nad propozycj�  zmian w porz� dku obrad. Zmiany do porz� dku obrad
przyj� to jednogło� nie.

W zwi� zku z brakiem innych zmian przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski odczytał porz� dek obrad
po zmianach, który przedstawiał si�  nast� puj� co:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyj� cie porz� dku obrad.

3. Przyj� cie protokołu sesji Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 24 czerwca 2003 r.

4. Sprawozdanie starosty z realizacji uchwał Zarz� du i Rady Powiatu.

5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie zatwierdzenia zmian do statutu
Samodzielnego Zespołu Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej oraz podj� cie
uchwał.

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie por� czenia kredytu obrotowego w formie linii
kredytowej odnawialnej zaci� ganej przez Samodzielny Zespół Publicznych Zakładów
Opieki Zdrowotnej w Wołominie oraz podj� cie uchwały.

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyj� cia Strategii Rozwoju Powiatu
Wołomi� skiego do 2015 roku oraz podj� cie uchwały.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyj� cia Strategii Rozwi� zywania Problemów
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Społecznych Powiatu Wołomi� skiego– powiatowej strategii integracji i polityki
społecznej oraz przedstawienie informacji i wykazu potrzeb w zakresie pomocy
społecznej oraz podj� cie uchwały.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 	 rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej
na termomodernizacj�  budynku Liceum Ogólnokształc� cego w Tłuszczu oraz podj� cie
uchwały.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 	 rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej
na zmian�  ogrzewania gazowego na zasilanie z miejskiej sieci cieplnej w budynku
Starostwa Powiatowego w Wołominie przy ul. Warszawskiej 5A oraz podj� cie
uchwały.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 	 rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej
na docieplenie budynku Zespołu Szkół Specjalnych w Wołominie oraz podj� cie
uchwały.

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci� gni� cia po� yczki długoterminowej
w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 	 rodowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej na
termomodernizacj�  i zmian�  ogrzewania w Zespole Szkół Specjalnych w Markach oraz
podj� cie uchwały.

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji
szkołom i placówkom niepublicznym oraz podj� cie uchwały.

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletnim programie
inwestycyjnym oraz podj� cie uchwały.

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w bud� ecie Powiatu na rok 2003 oraz
podj� cie uchwały.

16. Informacja o wykonaniu bud� etu powiatu za I półrocze 2003 roku.

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania radnego Tomasza Paciorka
z członkostwa w Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej w zwi� zku ze
zło� eniem o� wiadczenia o rezygnacji oraz podj� cie uchwały.

18. Interpelacje i zapytania.

19. Wnioski i o� wiadczenia.

Nast� pnie głosowano nad porz� dkiem obrad po wprowadzeniu zmian. Porz� dek obrad wraz ze
zmianami został przyj� ty jednogło� nie. Za przyj� ciem poprawionego porz� dku obrad
opowiedziało si�  24 radnych.

Punkt 3. Przyj � cie protokołu z sesji Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 24 czerwca 2003 r.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poinformował, i�  protokół z sesji z dnia 24 czerwca 2003 r.
wyło� ony był w Biurze Rady i do czasu rozpocz� cia IX sesji Rady Powiatu Wołomi� skiego nikt
nie zgłosił do niego uwag.

Za przyj� ciem protokołu głosowało 23 radnych, 1 radny wstrzymał si�  od głosowania, nikt nie
wniósł sprzeciwu. Protokół został przyj� ty.
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Punkt 4. Sprawozdanie Starosty z realizacji uchwał Zarz du i Rady Powiatu.

/do sali weszło dwoje radnych: El� bieta Główka i Krzysztof Dami� cki/

Starosta Konrad Rytel powiedział, i�  w czasie mi� dzy sesjami wiele si�  wydarzyło, po czym
przypomniał zebranym o uchwałach podj� tych na ostatniej sesji. Była to Uchwała Nr VIII-50/03
w sprawie emisji obligacji powiatowych -program został ju�  wdro� ony, dnia 17 wrze� nia br.
podpisano umow�  z Bankiem Ochrony 	 rodowiska z Warszawy. Pierwsze � rodki otrzymane od
banku zostan�  przekazane na działania inwestycyjne, w tym na popraw�  bazy leczniczej w szpitalu
w Wołominie - m.in. na dalsz�  wymian�  stolarki okiennej, budow�  wiaty dla wje� d� aj� cych karetek
oraz Centrum Ratownictwa Medycznego. Nast� pnie starosta przypomniał, � e Uchwał�  Nr VIII-51/03
przyj� to wieloletni program inwestycyjny na lata 2003-2006. Uchwała Nr VIII-53/03 w sprawie
akceptacji tre� ci porozumienia zawartego mi� dzy miastem Marki a Powiatem Wołomi� skim dotyczy
realizacji wspólnego zadania inwestycyjnego - modernizacji ul. Fabrycznej. Przedstawił równie�
zaawansowanie prac zwi� zanych z wykonaniem kanalizacji deszczowej - inwestorem i nadzoruj� cym
b� dzie Burmistrz Miasta Marki. Poinformował tak� e o rozmowach z Zakładem Energetycznym
dotycz� cych przebudowy całej linii energetycznej ww. ulicy wraz z o� wietleniem. Nast� pnie
wspomniał o planowanych rozmowach z Zielonk�  w ramach kontynuacji prac nad wcze� niej
wspomnian�  ulic� . Kolejn�  uchwał� , podj� t�  w czasie poprzedniej sesji była Uchwała Nr VIII-54/03
w sprawie wyra� enia zgody na dokonanie darowizny na rzecz gminy Jadów zabudowanej
nieruchomo� ci, na której znajduje si�  siedziba Komisariatu Policji. Sprawa ta została sfinalizowana,
jakiekolwiek inwestycje b� dzie przeprowadza
  ju�  Gmina Jadów. Kolejna uchwała Nr VIII-58/03
w sprawie podziału � rodków Pa� stwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na
poszczególne zadania w roku 2003 jest ju�  realizowana, wi� kszo� 
  � rodków pieni� � nych została ju�
rozdysponowana, równie�  umowy z odpowiednimi osobami zostały ju�  podpisane.

Kolejn�  kwesti�  wspomnian�  przez starost�  była praca zarz� du nad Strategi�  Rozwoju Powiatu
Wołomi� skiego do 2015 roku oraz Strategi�  Rozwi� zywania Problemów Społecznych w Powiecie
Wołomi� skim. Oba dokumenty były poddane krytycznej ocenie członków poszczególnych komisji,
którzy wnie� li swoje poprawki. Poinformował zebranych o powołaniu Komisji Egzaminacyjnej dla
nauczycieli, którzy staraj�  si�  o stopie�  nauczyciela mianowanego, kilka osób ju�  tytuł ten otrzymało.
Dodał, � e przygotowywano informacj�  dotycz� c�  wykonania bud� etu za I półrocze 2003 roku.

W czasie mi� dzy sesjami ustalono równie�  Uchwał�  Zarz� du wysoko� 
  dodatków motywacyjnych
i funkcyjnych dla dyrektorów wszystkich placówek o� wiatowych na terenie Powiatu Wołomi� skiego.
W ramach planów przyszłorocznego bud� etu starosta wspomniał o rozmowach, jakie zamierza
przeprowadzi
  z siostrami ze Zgromadzenia Sióstr Zakonnych w Markach w sprawie odkupienia
cz� � ci działki, poniewa�  dysponuje � rodkami pieni� � nymi, które mogłyby by
  przeznaczone na
modernizacj�  budynku znajduj� cej si�  tam Szkoły Specjalnej. Wspomniał równie�  o planowanych
rozmowach z drugim zgromadzeniem, Zgromadzeniem Zakonu Dolorystów, które jest wła� cicielem
całego Zespołu Szkół Terenów Zieleni w Radzyminie i równie�  maj�  szans�  na dofinansowanie
modernizacji tego kompleksu. W obydwu przypadkach inwestorem nie mo� e by
  dzier� awca
a wła� ciciel terenu. Powiat chc� c poprawi
  panuj� ce tam warunki musi naby
  prawa do tych obiektów.

Kolejn�  spraw� , któr�  przedstawił starosta była obecna sytuacja finansowa szpitala. Poinformował
zebranych o mo� liwo � ci zdobycia � rodków pieni� � nych z Narodowego Funduszu Zdrowia na wypłat�
wynagrodze�  dla personelu medycznego. Nast� pnie poruszył kwesti�  promes, o które starano si�
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 	 rodowiska. Otrzymano promes�  na termomodernizacj�
budynku Liceum Ogólnokształc� cego w Tłuszczu, w której znajdowa
  si�  b� dzie Poradnia
Pedagogiczno-Psychologiczna. Kolejne promesy dotycz� ce termomodernizacji i zmiany ogrzewania
w Zespole Szkół Specjalnych w Markach, docieplenia budynku Zespołu Szkół Specjalnych
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w Wołominie oraz zmiany w budynku Starostwa w Wołominie przy ul. Warszawskiej 5A
z ogrzewania gazowego na zasilanie z miejskiej sieci cieplnej.

Ze wzgl� du na wymóg ustawowy Zarz� d Powiatu rozpatrywał wnioski gmin dotycz� ce uzgodnie�
w projektach zmiany planu zagospodarowania przestrzennego. Jedn�  z wielu uchwał, jakie
przedstawiane były na poprzedniej sesji była uchwała w sprawie sporz� dzenia programu ochrony� rodowiska i planu gospodarki odpadami dla Powiatu Wołomi� skiego. Starosta przedstawił zarys
przyszłej współpracy z gminami powiatu, a w szczególno� ci z Zielonk�  przy lokalizacji a nast� pnie
budowie nowoczesnego zakładu utylizacji odpadów. Poruszył równie�  bł� dn�  interpretacj�  intencji,
i�  b� dzie to spalarnia odpadów zatruwaj� ca � rodowisko. Wymienił równie�  szereg nowoczesnych
technologii przetwarzania daj� cych mo� liwo � 
  odzyskania wszystkich odpadów w 90 % m.in.
specyficzne zasady kompostowania. W ramach programu gospodarki odpadami postanowiono
zminimalizowa
  ilo � 
  „dzikich” wysypisk � mieci, które znajduj�  si�  w lasach, nad jeziorami i wielu
innych miejscach i skutecznie obni� aj�  walory estetyczne tych miejsc.

Kolejn�  spraw�  był udział w konkursie na lokalizacj�  na terenie Powiatu Wołomi� skiego
lotniska dla Metropolii Warszawskiej. Ze wzgl� du na malej� ce mo� liwo � ci wykorzystania
l � dowiska na lotnisku Ok� cie Minister Infrastruktury wraz ze specjalistami w tej dziedzinie
poszukuj�  terenu pod budow�  nowego obiektu, w zwi� zku z powy� szym powiat równie�
postanowił zgłosi
  swoj�  kandydatur� .

W czasie mi� dzy sesjami doprowadzono do podpisania umowy z panem Leonem Pales� ,
człowiekiem, który zajmuje si�  gromadzeniem ró� nych dzieł sztuki zarówno ludowej, jak
i u� ytkowej. Starosta przypomniał o uchwale powołuj� cej do działania O� rodek Dokumentacji
Etnograficznej i zakomunikował zebranym o przekazaniu przez pana Pales�  cz� � ci swoich zbiorów
muzealnych na rzecz powiatu, co wi� � e si�  z rozwijaniem działalno� ci wy� ej wymienionego
o� rodka. Nast� pnie Starosta powitał uroczy� cie pana Leona Pales�  Prezesa Stowarzyszenia Wiatraki
Kultury i na jego r� ce zło� ył podzi� kowania za przybycie. Poprosił tak� e Przewodnicz� cego Rady
Powiatu Adama Kopczy� skiego o mo� liwo � 
  zabrania głosu przez Dyrektor O� rodka Dokumentacji
Etnograficznej - pani�  Jolant�  Boguszewsk� , która przedstawiłaby bli� ej prac�  tego o� rodka.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski, przekazał panu Leonowi Palesie dyplom podzi� kowania za
dotychczasow�  działalno� 
  i za ocalenie od zapomnienia dorobku naszej kultury. W imieniu
Samorz� du wyraził równie�  uznanie za wkład materialny i wieloletni�  trosk� , która to pozwoliła
doprowadzi
  do zgromadzenia tego wspaniałego zbioru.

Pan Leon Palesa wyraził swoje zdziwienie, gdy�  nie spodziewał si�  po� wi� cenia swojej osobie
tyle uwagi. Nast� pnie mówił o � ladach, jakie zostawiamy po sobie i jaki zostawiły po sobie
odległe epoki, o u� wiadomieniu sobie jak wa� ne jest to dla nas i kultury powiatu. Przy okazji
pan Palesa przybli� ył wszystkim obecnym swoje marzenia, mianowicie chciałby � eby został
udost� pniony dla publiczno� ci Pałac w Chrz� stnym jako dziedzictwo lokalne i sztuka polska.
Drugie za� , to powstanie archiwum powiatowego, które b� dzie współpracowa
  z O� rodkiem
Dokumentacji Etnograficznej. Pan Palesa stwierdził równie� , i�  turystyka jest szans�  na rozwój
społecze� stwa czy regionu. Na koniec podzi� kował przyjaciołom „Galerii” oraz członkom
Stowarzyszenia Wiatraki Kultury, wszystkim, którzy pomagali mu w kolekcjonowaniu zbiorów.

/na sal�  przybyli dyrektor szpitala Mieczysław Romejko oraz zast� pca dyrektora szpitala Maria Góral/

Dyrektor O� rodka Dokumentacji Etnograficznej pani Jolanta Boguszewska przybli� yła zebranym
działalno� 
  O� rodka. Jednym z celów statutowych o� rodka było utworzenie zbioru eksponatów
o charakterze etnograficznym, zwi� zanych z regionem powiatu, co po cz� � ci udało si�  dzi� ki zbiorom
pana Palesy. W posiadaniu o� rodka znajduje si�  około 640 eksponatów, stanowi� cych przede
wszystkim wyposa� enie zagrody chłopskiej, narz� dzia rzemie� lnicze, stolarskie, rymarskie, szewskie.
Nast� pnie przybli� yła warunki, w jakich pracuj�  pracownicy o� rodka,- brak wody, ogrzewania, itp.
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Wspomniała równie�  o podj� tej ju�  współpracy przy opracowywaniu zbiorów, współpracy
z konserwatorem zabytków czy ze specjalistami z Muzeum Etnograficznego oraz Muzeum Techniki.
Chciałaby w przyszło� ci stworzy
  Muzeum Regionalne, które b� dzie wizytówk�  powiatu.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zapytał radnych czy maj�  jakie�  pytania w zwi� zku ze
sprawozdaniem starosty.

Radny Henryk Oleksiak zapytał o wyniki działa�  zwi� zanych z przeprowadzeniem negocjacji
z Zakonem Dolorystów - wła� cicielem Zespołu Szkół Terenów Zieleni w Radzyminie w sprawie
przedłu� enia umowy najmu tego terenu. Drugie pytanie dotyczyło centrali telefonicznej dla
Szpitala Powiatowego, czy zostały poczynione w tej kwestii jakie�  czynno� ci.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik poinformował zebranych, o przeprowadzonych rozmowach
z Ojcem Generałem Zgromadzenia Dolorystów. Pierwsz�  propozycj�  jest, zgodnie z ustaleniami
komisji powiatowych, przedłu� enie czasu umowy najmu na obecnych warunkach - u� yczenie
nieodpłatne. Drug�  propozycj�  zwi� zan�  z tym kompleksem był jego zakup, jednak, jak
stwierdził wicestarosta Dudzik, jest to nie mo� liwe ze wzgl� du na warto� 
  tego terenu.

Odpowiadaj� c na drugie pytanie radnego Oleksiaka wicestarosta Dudzik przekazał głos
dyrektorowi Szpitala Powiatowego.

Dyrektor Szpitala Powiatowego Mieczysław Romejko powiedział, i�  centrala telefoniczna
została ju�  zakupiona i funkcjonuje.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki stwierdził, � e osoba pana Leona Palesy jest
niedoceniona. Mówił o wypromowaniu przez niego Czubajowizny, o jego miejscu
w � rodowiskach artystycznych w Warszawie, ale równie�  o niewykorzystanych mo� liwo � ciach,
jakie posiada pan Palesa. Radny uwa� a równie� , � e dyplom jest niewystarczaj� cym
podzi� kowaniem za prac� , a wr� cz ubolewał nad tym, i�  pan Palesa nie został dyrektorem
O� rodka Dokumentacji Etnograficznej. Zaapelował do zgromadzonych, aby przyczynili si�  do
pró� b pana Palesy, a zwłaszcza otwarcia Pałacu w Chrz� stnym.

Nast� pnie poruszył spraw�  Powiatowego O� rodka Sportów Wodnych i Rekreacji, który miał
powsta
  na mocy Uchwały Nr XXXV-258/2002. Zarz� d do dzi�  nie zaj� ł si�  t�  spraw� , mimo, i�
zobowi� zywał go do tego § 4 ww. uchwały. Wstrzymano wszelkie prace zwi� zane z o� rodkiem.

Starosta Konrad Rytel mówi� c, i�  informował o realizacji tej uchwały na posiedzeniach
poprzedniej kadencji. Przypomniał równie� , � e wnioskodawc�  powstania o� rodka był radny
Karol Małolepszy. Spierano si�  o to, czy o� rodek ma by
  gminny, czy powiatowy. Naczelny S� d
Administracyjny uchylił wszystkie decyzje zwi� zane z wprowadzaniem post� powania o zwrot
terenów dla byłych wła� cicieli, Gmina Zielonka otrzymała decyzj�  komunalizacyjn�  na
wi� kszo� 
  terenów, na których znajduj�  si�  stawy. W zwi� zku z powy� szym Powiat Wołomi� ski
przestał by
  stron�  ubiegaj� c�  si�  o otwarcie o� rodka.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e nie pami� ta informacji o niezrealizowaniu
tej uchwały. Poprosił o sprecyzowanie terminu realizacji tej uchwały, co wi� � e si�  z powołaniem
ww. o� rodka. Po czym poruszył nast� pn�  kwesti� , mianowicie dotycz� c�  terminu podj� cia
uchwały dotycz� cej zakupu samochodu słu� bowego dla starosty, po czym sformułował nast� pne
pytanie o termin zakupu tego samochodu, prosz� c jednocze� nie o sprecyzowanie terminu
podpisania umowy u� ytkowania tego pojazdu przez starost� . Zapytał o mo� liwo � 
  zobaczenia tej
umowy.

Starosta stwierdził, � e pytanie to nie dotyczy sprawozdania z realizacji uchwał Zarz� du i Rady
Powiatu. Dodał jedynie, � e starosta ma z Przewodnicz� cym Rady Powiatu umow�  na u� ywanie
samochodu słu� bowego od pocz� tku powstania powiatu.
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Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki przypomniał, � e w planie inwestycyjnym uchwalonym
24 czerwca br. uwzgl� dniony był zakup samochodu. Radny posiada kserokopi�  umowy
u� ywania z 3 czerwca 2003 r. Zapytał o faktyczny termin podj� cia uchwały o zakupie
samochodu, oraz o termin podpisania umowy u� ywania.

Radna Hanna Wujkowska zaproponowała, by zamkn� 
  dyskusj�  w tej sprawie i przej� 
  do
porz� dku obrad.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poparł t�  propozycj�  i przyst� piono do głosowania.

Za przyj� ciem wniosku radnej Hanny Wujkowskiej głosowało 19 radnych, 2 wniosło sprzeciw,
5 wstrzymało si� . Wniosek został przyj� ty.

Punkt 5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie zatwierdzenia zmian do statutu 
Samodzielnego Zespołu Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej oraz podj� cie uchwał.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poinformował zgromadzonych o otrzymaniu pisma od
Samorz� du Lekarskiego i Piel� gniarskiego oraz Zwi� zków Zawodowych działaj� cych na terenie
Szpitala Powiatowego w Wołominie.

/pismo w zał� czeniu/

W imieniu wnioskodawcy głos zabrał wicestarosta Grzegorz Dudzik. Powiedział, i�  zgodnie
z decyzj�  Rady Powiatu Rada Społeczna SZPZOZ w Wołominie podzieliła zmiany
w statucie na dwie uchwały. Cz� � 
  dotycz� ca NPL zwrócono do komisji, opinie s�  jeszcze
przygotowywane. Na obecnej sesji rozpatrywany b� dzie projekt dotycz� cy zmian
w Zakładzie Rehabilitacji. Nast� pnie głos oddał Dyrektorowi SZPZOZ panu Mieczysławowi
Romejce.

Dyrektor Szpitala Mieczysław Romejko powiedział, i�  uchwała ta dotyczy wpisania komórek
organizacyjnych zgodnie z kodami resortowymi. Komórki te funkcjonuj�  obecnie w zakładzie
rehabilitacji, uchwała ma wi� c charakter czysto formalny.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o odczytanie opinii komisji.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska odczytała
pozytywn� , jednogło� n�  opini�  komisji- 5 głosami poparła projekt uchwały.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald
Krzysztof Kalinowski poinformował zebranych, � e komisja projekt uchwały zaopiniowała
pozytywnie, - 6 osób opowiedziało si�  za tre� ci�  zmian zgodnie z uchwał�  Rady Społecznej
SZPZOZ.

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony 	 rodowiska Tadeusz Wi� niewski
powiedział, � e komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie jednogło� nie 9 głosami za.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak powiedział, � e komisja pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� , po czym, z powodu braku ch� tnych do
zabrania głosu, zamkn� ł j � .

Nast� pnie przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski odczytała tre� 
  uchwały w sprawie zatwierdzenia
zmian do statutu Samodzielnego Zespołu Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej
i przyst� piono do głosowania nad uchwał� .

Za przyj� ciem uchwały głosowało 26 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt te�  nie wstrzymał si�
od głosowania. Uchwała została podj� ta jednogło� nie.
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Punkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie por� czenia kredytu 
obrotowego w formie linii kredytowej odnawialnej zaci  ganej przez 
Samodzielny Zespół Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej w Wołominie 
oraz podj� cie uchwały.

W imieniu wnioskodawcy Wicestarosta Grzegorz Dudzik powiedział, i�  por� czenie nie jest
tematem nowym, funkcjonowało ju�  przez kilka lat i było to wsparciem sprawnej formy
zarz� dzania finansami szpitala. W § 1 wprowadził poprawk�  redakcyjn�  - zmian�  daty z 15 na
17 wrze� nia.

Dyrektor Szpitala Powiatowego Mieczysław Romejko poinformował zebranych o wyst� pieniu do
Zarz� du i Rady Powiatu z pro� b�  o ponowne podj� cie uchwały w sprawie por� cze�  linii kredytowej
na rachunku obrotowym w celu zmniejszenia perturbacji zwi� zanych z płynno� ci�  finansow�
SZPZOZ. Dyrektor Romejko przypomniał, i�  nie jest to kredyt a por� czenie linii na rachunku
obrotowym. Ze wzgl� du na wiele w� tpliwo � ci dotycz� cych tego typu kredytu, przypomniał
wszystkim, i�  z chwil�  wyga� ni� cia por� czenia szpital zobowi� zany jest t�  lini �  odtworzy
 , co wi� � e
si�  ze zwrotem 1 mln zł. Na koniec zaapelował do radnych o podj� cie tej uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o przedstawienie opinii komisji.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska poinformowała
o jednogło� nym zaopiniowaniu projektu tej uchwały,- 5 głosów za.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak powiedział, � e komisja jednogło� nie
zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Krzysztof
Kalinowski powiedział o zaopiniowaniu powy� szego projektu przy 5 głosach popieraj� cych
i 1 wstrzymuj� cym si� . Komisja uznała to za niezb� dny warunek do podtrzymania płynno� ci
finansowej szpitala.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� .

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki stwierdził, i�  pracownicy szpitala s�  straszeni nie tylko
nim, ale cał�  rad� . Powiat nigdy nie poniósł � adnych kosztów wynikaj� cych z por� czenia tego
kredytu. Powiedział, � e obawy pracowników zwi� zane z tym por� czeniem s�  nieuzasadnione.
Nikt nigdy nie wyra� ał w tym wzgl� dzie w� tpliwo � ci. Zdziwił si�  równie�  tym, � e nie zwołano
sesji wcze� niej - termin por� czenia kredytowego min� ł z dniem 31 lipca. Radnego zdziwił
równie�  wniosek dyrektora Romejko dotycz� cy por� czenie tego kredytu zło� ony dopiero w dniu
11 sierpnia. Według radnego wniosek taki powinien by
  zło� ony ju�  w czerwcu. Dodał te� , � e
niepokoj� ce jest to, � e � rodowisko medyczne straszone jest cał�  rad� .

Radny Henryk Oleksiak powiedział w formie uzupełnienia, i�  Komisja Finansowa w trosce
o dobro szpitala zwołała posiedzenie w szpitalu, omawiaj� c zakupy inwestycyjne, kwesti�
centrali telefonicznej i wiele innych. Poparł słowa radnego Czajewicz-Nowackiego, co do
niesłuszno� ci os� dów o braku poparcia przez rad�  por� czenia kredytu. Nie spodziewał si�
równie�  delegacji pracowników szpitala na sesji, wr� cz próbował dociec, czym jest ona
spowodowana.

Dyrektor Szpitala Powiatowego Mieczysław Romejko podzi� kował pracownikom obecnym na
sali za przybycie. Stwierdził, i�  sesja jest otwarta i poprosił o okazanie nale� nego szacunku dla
jego pracowników. Powiedział, � e o linii kredytowej rozmawiano ju�  wielokrotnie, po czym
ponownie poprosił o podj� cie przedmiotowej uchwały. Wspomniał równie�  o współfinansowaniu
zakupu sprz� tu medycznego,- połow�  otrzymuj�  ze starostwa, ale drug�  musz�  wygospodarowa
  sami.
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Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski podkre� lił, i �  cieszy go fakt uczestniczenia � rodowiska
medycznego w obradach sesji. Obiecał pomoc, oczywi� cie w ramach mo� liwo � ci finansowych
starostwa. Wyraził nadziej�  na dalszy rozwój szpitala, jego modernizacj� , zakup sprz� tu oraz
wiele innych działa�  sprzyjaj� cych temu rozwojowi.

Przewodnicz� ca Zwi� zku Zawodowego Piel� gniarek i Poło� nych Zofia Reutowicz o� wiadczyła, i�
pracownicy nie s�  zastraszani, a współpraca z dyrektorem układa si�  pomy� lnie. Jednak nie s�
zorientowani, co do przychylno� ci radnych w kwestii kredytu obrotowego, st� d obecno� 
  delegacji na sesji.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e cieszy go obecno� 
  go� ci, po czym po raz
kolejny podkre� lił brak jakiegokolwiek sprzeciwu radnych wobec por� czenia tego kredytu.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł dyskusj� .

Nast� pnie przypomniał o wniesionej w § 1 poprawce zmieniaj� cej dat�  z 15 wrze� nia 2003 r. na
17 wrze� nia 2003 r., po czym przyst� piono do głosowania.

Za przyj� ciem uchwały głosowało 27 radnych, nikt si�  nie wstrzymał, nikt te�  nie wniósł
sprzeciwu. Uchwała została podj� ta.

/ogłoszono przerw� , w trakcie której delegacja � rodowisk medycznych oraz dyrektor SZPZOZ
w Wołominie i zast� pca dyrektora szpitala opu� cili sal�  obrad/

Punkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyj� cia Strategii Rozwoju 
Powiatu Wołomi� skiego do 2015 roku oraz podj� cie uchwały.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik poinformował zebranych o pracach nad strategi� . Powitał autorów
tego dokumentu, dyrektora oddziału gda� skiego Fundacji Rozwoju Gmin Polskich - pana Michała
Górskiego oraz wicedyrektora pana Janusza Warcha� skiego. Przypomniał równie�  o pracach
wszystkich komisji nad strategi� . Powiedział, � e obecny egzemplarz jest podsumowaniem wszystkich
opinii wniosków, które spłyn� ły. Kolejn�  poruszan�  kwesti�  były wniesione poprawki w tre� ci
uchwały. Z § 1 zostały wykre� lone nast� puj� ce słowa: „…okre� laj� c�  misj�  Powiatu Wołomi� skiego
i programy operacyjne…”, z § 2 za�  „…przedsi� wzi� ciach, zadaniach i projektach…”. Dodatkowo
poprosił o dodanie słowa „pozytywnej” pomi� dzy słowa: „…uzyskaniu…” i „…opinii…”. Wobec
powy� szego § 1 i § 2 brzmiałyby nast� puj� co:

„§ 1

Przyjmuje si�  Strategi�  Rozwoju Powiatu Wołomi� skiego, która stanowi zał� cznik do niniejszej uchwały.

§2

Strategia ma charakter otwarty, w zwi� zku z tym upowa� nia si�  Zarz� d Powiatu Wołomi� skiego
do dokonywania zmian w ramach programów operacyjnych, po uzyskaniu pozytywnej opinii
odpowiedniej komisji Rady Powiatu.”

Dyrektor oddziału gda� skiego Fundacji Rozwoju Gmin Polskich Michał Górski na wst� pie
podzi� kował za zaproszenie na sesj� , a nast� pnie przedstawił zebranym par�  faktów dotycz� cych
fundacji, odbytych seminariach, jak równie�  o współpracy ze starostwem. Podkre� lił fakt, i �
fundacja nie jest organizacj�  rz� dow�  i nie jest nastawiona na zysk. Głównymi jej zało� ycielami
były dwie instytucje,- Polska Agencja Rozwoju Turystyki oraz Pa� stwowa Agencja Inwestycji
Zagranicznych. Fundacja składa si�  z 7 samodzielnych instytucji podlegaj� cych Zarz� dowi
Warszawskiemu. Wspomniał równie�  o magazynie „Gmina”, w którym ukazał si�  artykuł na
temat Strategii Rozwoju Powiatu Wołomi� skiego. Przedstawił równie�  inne mo� liwo � ci
wydawnicze fundacji m.in. opracowania dla ochrony � rodowiska, turystyki, mieszkalnictwa itp.
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W kwestii do� wiadczenia poinformował zebranych o wykonanych przez nich około
50 opracowaniach, a w samym Powiecie Wołomi� skim m.in. Strategia Rozwoju Miasta Marki.

/na sal�  przybył radny Robert Perkowski/

Dyrektor Górski w kilku słowach zdefiniował okre� lenie „strategia rozwoju”. Jest to scenariusz
przyszło� ci, do którego d� � �  władze samorz� dowe, to okre� lone sposoby działania, dzi� ki
którym dokona si�  transformacji sytuacji obecnej na projektowan� , drugie za�  to, � e strategia
rozwoju opisuje organizacyjno - finansowy proces dochodzenia do zało� onych celów. Dwoma
powodami, dla których opracowywuje si�  strategie rozwoju s� : dostarczenie lokalnej
społeczno� ci skutecznego instrumentu do długofalowego zarz� dzania powiatem, aktywizacji
i rozwoju społeczno� ci lokalnej poprzez uspołecznienie samego procesu budowania strategii,
oraz zwi� kszenie mo� liwo � ci zdobywania � rodków zewn� trznych, w tym z Unii Europejskiej.
Wspomniał równie�  o trudno� ciach zwi� zanych ze zdobywaniem informacji, w szczególno� ci
z uzyskaniem ich od gmin. Po czym poruszał ju�  elementy zawarte w poszczególnych
rozdziałach strategii. Przeprowadzono równie�  badania zgodno� ci Strategii Rozwoju Powiatu
Wołomi� skiego ze Strategi�  Rozwoju Województwa Mazowieckiego i z Narodowym Planem
Rozwoju na lata 2004 - 2006. Przy tworzeniu tego dokumentu brane były pod uwag�  wszelkie
zewn� trzne działania w obr� bie powiatu, jak równie�  inne dokumenty zwi� zane ze szczytami� wiatowymi, rozwojem zrównowa� onym, ekologi� , ekorozwojem, itp.

Dyrektor Górski w swojej wypowiedzi szczegółowo omawiał cz� � ci składowe Strategii Rozwoju
Powiatu Wołomi� skiego, m.in. główne problemy powiatu i analiz�  SWOT, cele strategiczne
z podziałem na główne i � redniookresowe oraz misje Powiatu Wołomi� skiego, jak równie�
podniesienie poziomu � ycia oraz integracja mieszka� ców, itd.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o odczytanie opinii komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Krzysztof 	 wiadek powiedział,� e komisja wniosła wiele uwag. Dzi� ki inicjatywie tej komisji Bałtycki Instytut Gmin zbadał
zgodno� 
  strategii z Planem Rozwoju Województwa Mazowieckiego i Narodowym Planem
Rozwoju. Ogólne cele strategiczne zostały zaakceptowane przez komisj� , jednak wyłoniła ona
dwa, ich zdaniem najwa� niejsze, a mianowicie - rozwój przedsi� biorczo� ci, i tworzenie miejsc
pracy na tej bazie oraz drugi - turystyka wraz z przekształceniami w rolnictwie. Mówił równie�
o mało znacz� cych uchybieniach w jej tre� ci, z którymi mo� na ju�  t�  strategi�  przyj� 
 . Prosił
równie�  o jak najwi� ksze rozpowszechnienie tego dokumentu w� ród gmin i innych urz� dów,
zarówno w formie ksi� � kowej, jak i elektronicznej. Na koniec zaapelował o podj� cie tej uchwały.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Robert Perkowski
poinformował zebranych o � mudnych pracach komisji nad wprowadzaniem poprawek, kiedy
jedne wykluczały drugie. W zwi� zku z tym komisja zebrała si�  ponownie na dzie�  przed sesj� ,
aby skoordynowa
  wszystkie wcze� niej wprowadzone poprawki i ju�  na sesji przedstawi
  jak
najbardziej aktualn�  wersj�  strategii.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak poinformował zebranych, i�  komisja
zaopiniowała pozytywnie t�  uchwał� . Za jej przyj� ciem głosowało 6 członków, 1 wstrzymał si� .
Nast� pnie głos przekazał wiceprzewodnicz� cemu Komisji Finansowej, radnemu Henrykowi
Oleksiakowi.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Finansowej Henryk Oleksiak wniósł kilka poprawek do strategii.
Pierwsza z nich, to wykre� lenie z tytułu na stronie nr 7 słowa „rozwoju”, jednak po gł� bszym
zastanowieniu postanowiono tego nie czyni
 . Kolejn�  propozycj�  było poł� czenie punktu
2.5 z punktem 2.6 w jeden punkt. Poza tym chciałby, aby Zespół Monitoringu Strategii zdawał
sprawozdania ze swej pracy na ka� dej sesji.



11

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska poinformowała
obecnych na sali o pozytywnym zaopiniowaniu uchwały. Za jej przyj� ciem głosowało 5 osób,
1 osoba wstrzymała si� .

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Kalinowski
przedstawił pozytywn�  opini�  komisji. Za jej przyj� ciem tej uchwały głosowało 5 osób, 1 wstrzymała
si� . W przypadku napłyni� cia jaki�  nowych zmian z zewn� trz, prosił o poinformowanie komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony 	 rodowiska Tadeusz Wi� niewski
poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� .

Radna Małgorzata Piotrowska powiedziała o roli, jak�  ma odegra
  strategia w � yciu ka� dego
z nas. Mówiła równie�  o wprowadzeniu szczegółowych poprawek do strategii, wspomniała
o Zespole Monitoringu Strategii, którego zadaniem b� dzie tworzenie obiektywnych wska� ników,
słu� � cych interpretacji realizacji działa�  wynikaj� cych ze strategii. Zaproponowała równie�
projekt zmian w uchwale, mianowicie przed § 4 dopisa
  kolejny § o tre� ci: „zobowi� zuje si�
Zarz� d Powiatu do powołania Zespołu ds. Monitoringu Strategii, który to składa coroczne
sprawozdanie z realizacji Strategii wg opracowanych mierników post� pu jej realizacji”,
natomiast wówczas § 4 stałby si�  § 5.

Stwierdziła, i�  najwa� niejszym miernikiem realizacji Strategii b� dzie poziom satysfakcji
mieszka� ców powiatu. Jednak ten poziom satysfakcji równie�  powinien mie
  warto� 
  mierzaln� ,
zatem pani Małgorzata Piotrowska zaproponowała przeprowadzanie ró� nego rodzaju ankiet w� ród
mieszka� ców, co jednak niesie ze sob�  ryzyko subiektywno� ci odpowiedzi ankietowanych. Na
koniec swej wypowiedzi przychyliła si�  do przyj� cia tej uchwały.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki stwierdził, i�  cała tre� 
  Strategii Rozwoju Powiatu
Wołomi� skiego jemu si�  nie podoba, po czym zadał dwa pytania. Pierwsze brzmiało: czy
Instytut Bałtycki opracował równie�  raport o stanie oraz drugie, czy mógłby zobaczy
  list�  osób
obecnych na seminarium.

W kwestii zmian zaproponował: na stronie 25 w punkcie 7 w podpunkcie 1.10 nast� puj� c�  tre� 
 :
„wspieranie uruchomienia nowej linii autobusowej lub dodatkowych poł� cze�  kolejowych do
Warszawy w godzinach nocnych”. Kolejn�  propozycj�  zmian zaproponowan�  przez radnego
była zmiana tre� ci podpunktu 2.7 na nast� puj� c� : „wspieranie szkoleniowe i doradcze drobnej
przedsi� biorczo� ci i kupiectwa oraz tworzenie sprzyjaj� cych warunków do ich tworzenia”,
w kolumnie trzeciej bez zmian, w kolumnie czwartej: Powiat oraz Gminy, w kolumnie pi� tej:
Powiat i Gminy. Na stronie 29 w punkcie 7, podpunkt 4.6 zaproponował dodanie po słowach
„wspieranie powstania szkolnictwa wy� szego i placówek naukowych” słów: „oraz Pracowni
Internetowych”. Nast� pnie zaproponował dopisanie punktu 6.9 w brzmieniu: „utworzenie
Powiatowego O� rodka Sportów Wodnych i Rekreacji w Zielonce”, kolumna trzecia 2003 - 2004,
kolumna czwarta: Powiat oraz Gminy, kolumna pi� ta: Powiat i Gminy, prywatni inwestorzy.

Radna Hanna Wujkowska podzi� kowała radnemu Czajewicz-Nowackiemu za doskonał�  ocen�
półtorarocznej pracy zespołów, ekspertów instytutu, wolontariuszy społecznych oraz radnych, po
czym zaproponowała zamkni� cie dyskusji na ten temat.

Radny Grzegorz Grabowski podzi� kował za mo� liwo � 
  wgl� du w projekt uchwały i za
mo� liwo � 
  wprowadzania istotnych dla ka� dego z radnych, projektów zmian, zarówno do tre� ci
uchwały jak i samej strategii. Nast� pnie u� wiadomił zebranym radnym znaczenie słowa
„strategia”, mianowicie, � e jest to odpowied�  na trzy pytania: „gdzie jeste� my, gdzie chcemy by

i w jaki sposób mo� emy tam si�  znale� 
 ”. Mówił równie�  o znaczeniu strategii w � yciu ka� dego
człowieka, o podejmowanych codziennie decyzjach wpływaj� cych na nasz rozwój, a co za tym
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idzie rozwój całego powiatu. Radny uwa� a, � e Strategia Rozwoju Powiatu Wołomi� skiego ma
słu� y
  mieszka� com tak jak cała rada. Dodał, � e nast� piła zła kolejno� 
  działania, poniewa�
najpierw został przyj� ty Wieloletni Plan Inwestycyjny, a dopiero w drugiej kolejno� ci zostanie
przyj� ta strategia. Radny Grabowski uwa� a, � e powinno by
  odwrotnie.

W temacie zrównowa� onego rozwoju radny powiedział, � e w rozdziale 6 Strategii
pt. „Rekomendacje Bałtyckiego Instytutu Gmin” jest odniesienie do drugiej polityki
ekologicznej pa� stwa oraz dokument: Polska 2000 - Strategia zrównowa� onego i trwałego
rozwoju. Strategia powinna wynika
  z Agendy 21, strategii ogólnopa� stwowej i polityki
ekologicznej pa� stwa. Strategia zrównowa� onego rozwoju powinna obejmowa
  sektor
ekologiczny, gospodarczy i społeczny.

Radny uwa� a, � e rozdział 6. za niepotrzebny. Proponuje, by w obecnym brzmieniu cz� � 
  szóst�
wykre� li 
  jako nieistotn� . Proponuje, by w punkcie tym znalazł si�  zapis: „dla stwarzania
odpowiedniego klimatu sprzyjaj� cego realizacji prac obj� tych strategi�  powiatu oraz rozwijania
koncepcji zawartych w wizji rozwoju Rada Powiatu powoła Rad�  do spraw Rozwoju. Zadania
Rady obejm� : inicjowanie i nadzór nad realizacj�  strategii sektorowych oraz monitoring
wdro� enia niniejszej strategii”. Po czym dodał jeszcze jedn�  uwag�  edytorsk� , mianowicie warto
by było, aby tre� 
  tego dokumentu przejrzał polonista, ze wzgl� du na niejasno� ci w niej zawarte.
Poruszył równie�  brak wst� pu, jak równie�  spisu tre� ci.

W tre� ci samej uchwały radny Grzegorz Grabowski zaproponował wykre� lenie § 2, a dopisanie
§ o tre� ci: „zobowi� zuje si�  Zarz� d Powiatu do przeprowadzenia procedury zwi� zanej
z powołaniem Rady do spraw Rozwoju Powiatu Wołomi� skiego”.

Zaproponował równie�  umieszczenie na pocz� tku Strategii Rozwoju Powiatu Wołomi� skiego
nast� puj� cego motta - słów Jana Pawła II: „Pi� kno tej ziemi skłania mnie do wołania o jej
zachowanie dla przyszłych pokole� . Je� li kochacie t�  ojczyst�  ziemi� , niech to wołanie nie
pozostanie bez odpowiedzi”.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Finansowej Henryk Oleksiak zaproponował przegłosowanie
istotnych poprawek, oraz zatwierdzenie strategii jako dokumentu otwartego. Dodatkowo
w § 3 proponuje, aby zarz� d uwzgl� dniał równie�  strategie gmin, znajduj� cych si�  w powiecie.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki na pocz� tku poprosił o udzielenie odpowiedzi na zadane
wcze� niej pytania.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o przypomnienie tych pyta� .

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki zapytał o autorów raportu otwarcia (czy był to Bałtycki
Instytut Gmin Polskich), drugie pytanie dotyczyło udost� pnienia listy osób obecnych na
seminarium.

Dyrektor oddziału gda� skiego Fundacji Rozwoju Gmin Polskich Michał Górski powiedział, i�
w sprawie powołania Zespołu do spraw Monitoringu Strategii nie widzi � adnych przeszkód,
natomiast w kwestii sposobu jego wyboru, powiedział, i�  jest to ustalane przez ka� dy urz� d
samodzielnie. Rad� , jakiej udzielił zebranym była, aby do tego zespołu nale� eli obywatele
niezrzeszeni z Rad�  Powiatu Wołomi� skiego. Sam sposób powołania tego zespołu mo� e by

uczyniony uchwał�  Zarz� du, b� d�  uchwał�  Rady Powiatu.

Je� eli chodzi o autorów wykonania raportu otwarcia, dyrektor Górski poinformował zebranych,
i�  to wła� nie Instytut Bałtycki Gmin Polskich zajmował si�  jego wykonaniem. Ponadto lista
uczestników seminarium znajduje si�  na sesji i zostanie doł� czona do strategii.

W sprawie wspierania uruchomienia nowej linii autobusowej lub dodatkowych poł� cze�
kolejowych do Warszawy w godzinach nocnych, dyrektor Górski powiedział, i�  nie miał o tym
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poj� cia, ze wzgl� du na fakt, � e nikt go o tym problemie nie poinformował. W kwestii wspierania
szkoleniowego i doradczego drobnej przedsi� biorczo� ci i kupiectwa oraz tworzenia
sprzyjaj� cych warunków do ich tworzenia dyrektor Instytutu zaproponował umiejscowienie
w celach strategicznych, a nie jak sugerował radny Czajewicz-Nowacki w celach operacyjnych.

Pozostałe poprawki powinny zosta
  przyj� te do strategii, oprócz jednej kwestii, mianowicie budowy
Powiatowego O� rodka Sportów Wodnych i Rekreacji w Zielonce. Swoje zdanie motywował tym, � e
jest to zapis pusty, ze wzgl� du na brak współpracy starostwa z odpowiedni�  gmin� .
Nast� pnie dyrektor Michał Górski przeprosił radnego Grzegorza Grabowskiego za brak uwagi
w chwili, gdy ten si�  wypowiadał. Poza tym ustosunkował si�  do wypowiedzi pana
Grabowskiego, w kwestii tytułu strategii, jak równie�  usuni� cia rekomendacji Instytutu z jej
tre� ci, które wg słów radnego s�  zb� dne. Wyja� nił równie� , � e tre� 
  rekomendacji znajduje si�
tam ze wzgl� du na tre� 
  zawartej przez starostwo i Instytut umowy.

Wspomniał równie�  o w wydrukowaniu ostatecznej wersji tego dokumentu, z kolorowymi
mapkami, w wersji satysfakcjonuj� cej przyszłego czytelnika. Zaciekawił go pomysł umieszczenia
na pocz� tku dokumentu motta, przyznał, � e nie spotkał si�  wcze� niej z tego typu pomysłem.

Radna Hanna Wujkowska w nawi� zaniu do słów dyrektora Górskiego wyraziła swoje zdanie na
temat motta. Widziałaby umocowanie tego motta równie�  w misji. Misja miałaby wówczas
brzmienie: Powiat Wołomi� ski to region o nowym wizerunku, kształtuj� cy społecze� stwo
obywatelskie w oparciu o dziedzictwo kulturowe i tradycj�  chrze� cija� sk� , przyjazny osadnictwu,
rekreacji i przedsi� biorczo� ci, kład� cy szczególny nacisk na ochron�  � rodowiska przyrodniczego
i bezpiecze� stwo obywateli”. Po czym wspomniała o ci� gło� ci naszego istnienia, o odwołaniu do
przeszło� ci. Nast� pnie poprosiła o przegłosowanie tej poprawki.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki zwrócił uwag�  pani Hannie Wujkowskiej, � e zawsze po
jego wypowiedziach prosi o zamkni� cie dyskusji. Podtrzymał zło� one przez siebie wnioski
dotycz� ce poprawek.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski upomniał radnego z powodu braku wypowiedzi na tematy
poruszane wcze� niej.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e podtrzymuje wcze� niej zło� one
propozycje zmian, po czym wyraził swoje poparcie dla słów radnego Grzegorza Grabowskiego.
Jeszcze raz szczegółowo podkre� lił ilo � 
  bł� dów gramatycznych, interpunkcyjnych, itp.,
zarówno w strategii, jak i w raporcie. Ponownie prosił o przedstawienie listy osób obecnych na
seminarium. W odniesieniu do słów radnej Wujkowskiej, powiedział, � e strategia jest
dokumentem, który nie powinien budzi
  � adnych w� tpliwo � ci, w zwi� zku z powy� szym
wpisywanie tre� ci zaproponowanej przez t�  radn�  jest niestosowne. Na poparcie swojego zarzutu
przywołał tre� 
  Konstytucji Europejskiej, w której równie�  nie ma kwestii � wiatopogl� dowych,
ideologicznych, itp., ze wzgl� du na szacunek dla ludzi wyznaj� cych inne warto� ci.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski, ze wzgl� du na du� �  ilo � 
  poprawek do strategii poprosił
autorów o przedstawienie ich na pi� mie.

Radna Hanna Wujkowska powiedziała, � e nie wycofa wniesionej poprawki. Ponadto dodała, � e
korzenie naszego społecze� stwa tkwi�  gł� boko w chrze� cija� stwie i odk� d jako Naród
przyj� li � my Chrzest nosimy tradycje Europy Zachodniej. Zatem powinni� my podkre� li 
  to
dziedzictwo kulturowe, a najlepszym tego dowodem b� dzie umieszczenie wcze� niej
zaproponowanego zapisu w strategii.

Radny Krzysztof 	 wiadek podkre� lił fakt, i �  strategia jest dokumentem otwartym, co wi� � e si�
z wnoszeniem coraz nowszych poprawek. W zwi� zku z wypowiedzi�  Mariusza A. Czajewcz-
Nowackiego powiedział, � e niektóre poprawki, które radny proponuje rozpatrywane były na
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Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa i zostały one wykre� lone (m.in. poprawka
dotycz� ca transportu nocnego) z powodu zbyt du� ej szczegółowo� ci zagadnienia.

Radny dodał, � e w temacie rozwoju przedsi� biorczo� ci w strategii uj� to nawet w szerszej formie,
ni�  autorzy przewiduj� .

Radny Grzegorz Grabowski ponownie zgłosił problem niepotrzebnego umieszczenia w strategii
„Rekomendacji Bałtyckiego Instytutu Gmin”. Przedstawił równie�  konsekwencje zawarcia
w strategii zapisu o polityce rozwoju zrównowa� onego, mianowicie konieczno� 
  sporz� dzenia
dodatkowego dokumentu - Strategii Zrównowa� onego Rozwoju, a to nie jest uwzgl� dnione
w celach. Podkre� lił fakt rozpowszechnienia tego dokumentu, zarówno w formie ksi� � kowej, jak
i w Internecie, zatem musi on by
  zgodny pod wzgl� dem merytorycznym, gramatycznym, itp.
Poza tym ma ona ogromne znaczenie we wszelkiego rodzaju inwestycjach, jako dokument
bazowy.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł dyskusj� , po czym poprosił, ponownie
o dostarczenie mu projektów zmian, zarówno do uchwały, jak i do samej tre� ci strategii, po
czym zarz� dził 10 minut przerwy.

/przerwa/

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski w kwestii poprawek do projektu uchwały zaproponował aby
w trybie autopoprawki wykre� li 
  z § 1 słowa: „okre� laj� c�  misj�  Powiatu Wołomi� skiego
i programy operacyjne”, w § 2 zostały wykre� lone słowa: „w przedsi� wzi� ciach, zadaniach
i projektach”. W zwi� zku z powy� szym te dwa § maj�  posta
 :

§ 1

Przyjmuje si�  Strategi�  Rozwoju Powiatu Wołomi� skiego, która stanowi zał� cznik do niniejszej
uchwały.

§ 2

Strategia ma charakter otwarty, w zwi� zku z tym upowa� nia si�  Zarz� d Powiatu Wołomi� skiego
do dokonywania zmian w ramach programów operacyjnych, po uzyskaniu pozytywnej opinii
odpowiedniej komisji Rady Powiatu.

Poprawki do projektu uchwały zaproponowane przez radn�  Małgorzat�  Piotrowsk�  polegałaby
na dopisaniu § 4 o tre� ci: „zobowi� zuje si�  Zarz� d Powiatu Wołomi� skiego do powołania
Zespołu do spraw Monitoringu Strategii, który składa coroczne sprawozdania z realizacji
strategii według opracowanych mierników post� pu jej realizacji”. W zwi� zku z powy� szym
§ 4 otrzymałby numer 5.

Radny Grzegorz Grabowski zaproponował, aby wykre� li 
  § 2, § 3 byłby § 2 a dodany
§ 3 otrzymałby brzmienie: „zobowi� zuje si�  Zarz� d Powiatu do przeprowadzenia procedur
zwi� zanych z powołaniem Rady Rozwoju Powiatu Wołomi� skiego, której zadaniem byłoby:
inspirowanie działa�  zwi� zanych z realizacj�  misji zawartej w strategii, monitoring wdra� ania
i realizacji strategii.” § 4 pozostałby bez zmian. Radny dodał, i�  w czasie przerwy rozmawiał
z autorami strategii i wspólne stanowisko jest takie, � e dalszym etapem powinny by
  prace nad
Strategi�  Zrównowa� onego Rozwoju, czy te�  zwi� zane z powołaniem Agendy 21. Powołanie
Rady ds. Rozwoju Powiatu zło� ona z osób, które interesuj�  si�  problemami społeczno� ci
powiatowej mogłaby inspirowa
  działania zwi� zane z powołaniem Agendy 21, czyli z realizacj�
misji oraz mogłaby monitorowa
  wdra� anie strategii.

Starosta Konrad Rytel odniósł si�  do obu powy� szych propozycji. W temacie Rady ds. Rozwoju
Powiatu wyraził sceptycyzm - nie ma lepszej rady do rozwoju powiatu ni�  Rada Powiatu. To
zarz� d powinien zajmowa
  si�  monitorowaniem. Co sesj�  starosta składa sprawozdanie z tego,
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co robi Zarz� d Powiatu i mo� naby zobowi� za
  zarz� d, by na bie� � co składał sprawozdania
z zagadnie�  zapisanych w strategii a b� d� cych w trakcie realizacji. Zapytał, z kogo miałaby
składa
  si�  owa rada i czy za posiedzenia b� d�  wypłacane diety? To Rada Powiatu jest
odpowiedzialna za powołanie i realizacj�  strategii.

Radny Grzegorz Grabowski powiedział, i�  w strategii zaleca si�  powołanie Rady Biznesu i Zespołu
Monitoringu Strategii. Nast� pnym krokiem jest praca nad Agend�  21 i tu wa� ny jest czynnik społeczny,
nale� y organizowa
  seminaria, dlatego dziwi radnego niech� 
  do powołania wspomnianej rady.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski przypomniał, � e dyskusj�  zamkn� ł przed przerw� .

Nast� pnie poddał pod głosowanie poprawk�  zgłoszon�  przez radnego Grabowskiego.
Za przyj� ciem poprawki głosowało 3 radnych, przeciw 16. Poprawki nie przyj� to.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski odczytał tre� 
  poprawki zgłoszonej przez radn�  Piotrowsk� .
Przyst� piono do głosowania. Za jej przyj� ciem było 12 radnych, 12 przeciwnych.

/na sal�  wrócił radny Mirosław Jusi� ski/

W zwi� zku z zaistniał�  sytuacj�  przewodnicz� cy zarz� dził powtórne głosowanie poprawek zgłoszonych
przez radn�  Piotrowsk� . Za jej przyj� ciem było 12 radnych, 13 przeciwnych. Poprawki nie przyj� to.

Nast� pnie przyst� piono do głosowania poprawek do tre� ci strategii.

Poprawka radnej Wujkowskiej dotycz� ca misji powiatu poparta została przez 19 radnych,
3 opowiedziało si�  przeciwko, poprawk�  przyj� to.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik powiedział, � e poprawki zgłoszone przez radnego 	 wiadka
a wypracowane przez Komisj�  Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa zło� ono przed sesj�  do
Zarz� du i traktowane s�  jako autopoprawki.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e nie jest członkiem Komisji Rozwoju
Gospodarczego i Rolnictwa, ale kto�  z tej komisji powinien zaprotestowa
 . To nie zarz� d
wypracował te poprawki.

Przewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Krzysztof 	 wiadek powiedział,� e komisja pracowała nad strategi�  kilka miesi� cy a ostatnie poprawki wynikaj�  z poprawek
wniesionych przez ró� ne komisje. Zarz� d wnosi to jako własne autopoprawki.

Nast� pnie głosowano nad poprawkami zgłoszonymi przez radnego Mariusza A. Czajewicz-Nowackiego.

Pierwsz� , dotycz� c�  rozdziału 7 a dotycz� c�  wspierania uruchomienia nowej linii autobusowej
lub dodatkowych poł� cze�  kolejowych do Warszawy w godzinach nocnych poparło 3 radnych,
14 było przeciwnych. Poprawki nie przyj� to.

Kolejn�  było, tak� e w rozdziale 7 wspieranie szkoleniowe i doradcze drobnej przedsi� biorczo� ci
i kupiectwa oraz tworzenie sprzyjaj� cych warunków do ich tworzenia. T�  poprawk�  poparło
6 radnych, przeciwnych było 13. Poprawki nie przyj� to.

Poprawk�  polegaj� c�  na dopisaniu w podpunkcie 4.6  rozdziału 7 po słowach „wspieranie
powstania szkolnictwa wy� szego i placówek naukowych” słów: „oraz Pracowni Internetowych”.
Za jej przyj� ciem było 17 radnych, 3 przeciwnych. Poprawki przyj� to.

Ostatni�  poprawk�  było dopisanie w rozdziale 7 punktu 6.9  dotycz� cego utworzenia
Powiatowego O� rodka Sportów Wodnych i Rekreacji w Zielonce. Poparła j�  1 osoba,
przeciwnych było 16, poprawki nie przyj� to.

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad cało� ci�  uchwał�  i zał� cznikiem – Strategi�  Rozwoju
Powiatu Wołomi� skiego.
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Stosunkiem głosów 20 za, 1 przeciwny przy 6 wstrzymuj� cych si�  uchwał�  przyj� to.

Radny Grzegorz Grabowski powiedział, � e Przewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego
i Rolnictwa Krzysztof 	 wiadek wniósł teraz dodatkow�  poprawk� .

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zobowi� zał si�  sprawdzi
  to w protokóle z posiedzenia komisji.

Punkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyj� cia Strategii Rozwi zywania
Problemów Społecznych Powiatu Wołomi� skiego - powiatowej strategii integracji 
i polityki społecznej oraz przedstawienie informacji i wykazu potrzeb w zakresie 
pomocy społecznej oraz podj� cie uchwały.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik na wst� pie podzi� kował przedstawicielom Fundacji Rozwoju
Gmin Polskich za cierpliwo� 
  i ponad półtora roku ich pracy.

/panowie z Fundacji Rozwoju Gmin Polskich opu� cili sal�  obrad/

Wicestarosta Grzegorz Dudzik powiedział, � e prace nad Strategi�  Rozwi� zywania Problemów
Społecznych tak� e nie s�  tematem zupełnie nowym, prace trwały kilka miesi� cy. Poszukuj� c
instytucji, która wspomogłyby powiat doradczo zwrócono si�  do specjalistów z Uniwersytetu
Warszawskiego. Tu�  przed sesj�  został dostarczony radnym dokument - „Wykaz potrzeb
w zakresie pomocy społecznej” sporz� dzony przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, który
b� dzie radzie dostarczany ka� dorazowo w okresie poprzedzaj� cym uchwalanie bud� etu na rok
przyszły tak, by mo� na było zapozna
  si�  z potrzebami przy procedowaniu nad bud� etem. Nad
strategi�  t�  pracował zespół zło� ony z dwóch osób z UW: dr Tomasz Kazimierczak oraz dr Anna
Olech. Pierwsza wersja dokumentu została przedło� ona Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej
kilka miesi� cy temu. To, � e strategia ta jest przedmiotem obrad jest wynikiem pozytywnego
przyj� cia jej przez komisj� .

/w zał� czeniu „Wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej” sporz� dzony przez PCPR/

Dr Tomasz Kazimierczak przybli� ył radnym meritum strategii. Powiedział, i�  strategia
omawiana poprzednio zawierała pi� 
  strategicznych celów, ta mogłaby stanowi
  szósty. Podczas
prac nad Strategi�  Rozwi� zywania Problemów Społecznych PW, analiz danych statystycznych
oraz analiz porównawczych starano si�  wyodr� bni
  kategorie potrzeb niezaspokojonych.
Chciano wskaza
  te grupy potrzeb i osób, które powinny sta
  si�  przedmiotem wi� kszego
zainteresowania ze strony władz poszczególnych gmin,- to próba oceny infrastruktury
społecznej, na ile potrzeby maj�  szans�  by
  zaspokojone przy obecnym stanie owej
infrastruktury. Szczegółowy obraz gmin zawarty jest w strategii. Nale� ałoby zaj� 
  si�  pewnymi
problemami, aby niwelowa
  zró� nicowania społeczne na terenie Powiatu Wołomi� skiego, by
nast� piła poprawa � ycia jego mieszka� ców. Wspominane cztery grupy problemów to
konieczno� 
  wyrównywania warunków � ycia i rozwoju mieszka� ców wsi i miast powiatu,-
w odniesieniu do sytuacji dzieci i młodzie� y wida
  konieczno� 
  prac nad potrzebami
socjalizacyjnymi i edukacyjnymi. W� ród populacji dorosłych potrzeby z kategorii u� yteczno� ci
społecznej to kwestia zatrudnienia, u ludzi starszych, których populacja b� dzie rosła istotne s�
potrzeby opieku� cze i zdrowotne, niedopuszczanie do sytuacji izolacji społecznej. To cele
taktyczne, to problemy, na które powinna by
  skierowana uwaga szczególna. Drugim elementem
strategii jest to, jak popraw�  osi� gn� 
 . Ustawowa odpowiedzialno� 
  za działania z tych
wspomnianych kategorii jest przypisane powiatowi oraz, w wi� kszym stopniu - gminie. Je� li ta
strategia ma by
  strategi�  powiatow�  niezb� dnym warunkiem jest doprowadzenie do
porozumienia pomi� dzy poszczególnymi gminami a powiatem tak, aby wspólna polityka
i wspólne działania mogły by
  realizowane. Inne działania w sferze organizacyjnej polega

powinny na zwi� kszeniu efektywno� ci słu� b ju�  funkcjonuj� cych, pełniejszej współpracy
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pomi� dzy gminnymi słu� bami społecznymi tj. pracownik socjalny, lekarz rodzinny, pedagog
szkolny oraz proponowany jako nowy typ słu� by, mieszcz� ca si�  w zadaniach powiatu doradca
obywatelski. Proponowane jest tak� e stworzenie komórki zajmuj� cej si�  doradctwem,
koordynacj�  i monitoringiem programów lokalnych na poziomie powiatu. W strategii brak
harmonogramu prac, poniewa� , co zawarto w pierwszych akapitach dokumentu, powinien by

on przedmiotem corocznie sporz� dzanych planów działania na bie� � cy rok.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o przedstawienie opinii komisji.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska przedstawiła
pozytywna opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Krzysztof
Kalinowski powiedział, � e komisja zaopiniowała projekt pozytywnie po dokonaniu zmiany
zapisu w cz� � ci ko� cowej § 2 mówi� cym o pozytywnym zaopiniowaniu przez odpowiednie
komisje.

Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony 	 rodowiska zaopiniowała jednogło� nie pozytywnie przyj� cie
Strategii Rozwi� zywania Problemów Społecznych Powiatu Wołomi� skiego.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� .

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e pomijaj� c zawarto� 
  merytoryczn�
strategii, uchwała nie ma mocy prawnej. Zgodnie z § 30 ust. 3 Statutu brak jest opinii prawnej
Radcy Prawnego Starostwa. Na projekcie uchwały widnieje z upowa� nienia Radcy Prawnego
referent Krzysztof Wojciechowski. Powiedział, � e wie, i�  w Biurze Rady był ju�  poprawiony
projekt, posiadaj� cy podpis Radcy Prawnego, ale radny go nie widział. Zgodnie ze
wspomnianym paragrafem uchwała ta pod wzgl� dem formalno-prawnym jest niebyła.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poinformował radnego, � e pod projektem uchwały jest
podpis Radcy Prawnego.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e pod projektem, który on ma tego podpisu
nie ma i on protestuje. Chciałby przed głosowaniem otrzyma
  swój egzemplarz uchwały
z podpisem mecenasa. Dodał te� , � e jest to przykład ignorancji, mo� e to by
  błaha sprawa dla
niektórych, ale taki stan powtarza si�  i jest to ignorancja.

Radny Grzegorz Grabowski powiedział, � e przyj� ta „Strategia Rozwoju Powiatu
Wołomi� skiego do roku 2015” ma swoj�  tre� 
 , rozdziały, analiz�  i wła� ciw�  szat�  graficzn� .
Strategia Rozwi� zywania Problemów Społecznych PW, strategi�  nie jest. Mo� na nazwa
  go
analiz�  sytuacji obecnej. Radny twierdzi, i�  strategia jest strategi�  i powinna, pomimo, i�  jest
dokumentem specyficznym mie
  okre� lon�  form� . Zgłosił uwag�  do § 2 mówi� cego o tym, � e
strategia ma charakter otwarty i upowa� nia si�  Zarz� d Powiatu do dokonywania zmian w ramach
zada� , działa�  i programów operacyjnych, po uzyskaniu pozytywnej opinii odpowiedniej
komisji Rady Powiatu, co zdaniem radnego zostało przepisane z poprzedniej uchwały. Poprosił
przy tym o przedstawienie przedsi� wzi� 
 , zada�  i projektów albo programów operacyjnych.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik powiedział, � e nie b� dzie polemizował z okre� leniem, czy jest to
strategia. Okre� lenie, jaki zakres obejmuje taka - specyficzna strategia to zadanie dla
specjalistów. Dodał te� , � e nie zd� � ył przedstawi
  autopoprawek, które przeczytał
przewodnicz� cy Komisji Edukacji Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Krzysztof
Kalinowski, co niniejszym czyni. Po pierwsze - dodanie słowa „pozytywnej” w § 2 w kwestii
opinii komisji. Druga autopoprawka polega na wykre� leniu słów „…dokonywania zmian
w przedsi� wzi� ciach, zadaniach i projektach…”, pozostawieniu „…w ramach…” i tu doda

„…zada� , działa�  i programów operacyjnych…”.Brzmienie § 2 byłoby nast� puj� ce:
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§2

Strategia ma charakter otwarty, w zwi� zku z tym upowa� nia si�  Zarz� d Powiatu Wołomi� skiego
do dokonywania zmian w ramach zada� , działa�  i programów operacyjnych, po uzyskaniu
pozytywnej opinii odpowiedniej komisji Rady Powiatu.

W tej strategii § 1 nomenklatura jest całkiem odmienna od poprzedniej strategii. Tu jest mowa
o zadaniach operacyjnych i działaniach priorytetowych. Poprawka porz� dkuje terminy u� ywane
w obu wspominanych paragrafach.

Radny Krzysztof Mikulski powiedział, i�  dyskusja na temat strategii trwa ju�  niemal od pocz� tku sesji
i ka� dy radny ma ju�  wyrobiony pogl� d, co w skład strategii wchodzi
  powinno. Powinna by
  tam
diagnoza sytuacji, któr�  omówił dr Kazimierczak i wspomniał tak� e wicestarosta Dudzik. Zdaniem
radnego przedstawiony dokument jest jedynie pierwszym etapem strategii, diagnoz�  sytuacji. Jest dobrze
opracowany, ale brak tu harmonogramu działa� , propozycji programów operacyjnych wynikaj� cych z tej
diagnozy. Na posiedzeniu Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej radny zgłaszał potrzeb�  uzupełnienia
tego dokumentu o harmonogram i propozycje programów operacyjnych. Zadanie to nie zostało spełnione
ani przez zarz� d, ani przez PCPR, st� d przedstawiony dokument jedynie pierwsz�  cz� � ci� , diagnoz�
okre� laj� c�  sytuacj�  w Powiecie Wołomi� skim. Diagnoza ta nie przekłada si�  na dalsze działania słu� b
społecznych w powiecie. W zwi� zku z powy� szym radny zło� ył wniosek o wycofanie dokumentu do
komisji i zobowi� zanie zarz� du do opracowania propozycji programów operacyjnych i taktyki przyj� tej
przy ich realizacji jako nieodł� cznej cz� � ci Strategii Rozwi� zywania Problemów Społecznych Powiatu
Wołomi� skiego uzupełniaj� cych przedstawion�  ju�  diagnoz�  zawart�  w przedstawionym projekcie.

Radna Hanna Wujkowska zgłosiła wniosek przeciwny. Strategia Rozwoju Powiatu
Wołomi� skiego do roku 2015 jest strategi�  rozwoju. Trzy elementy strategii rozwoju to
strategia, taktyka i działania operacyjne. Samo słowo strategia oznacza co innego ni�  taktyka
i działania operacyjne. Nie ma standardów, wytycznych, jak miałaby wygl� da
 . Ta strategia była
dwukrotnie dyskutowana podczas posiedze�  Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej. Ten
dokument jest strategi� . Ma form�  bardziej graficzn� , niemniej jest to strategia.

Radny Krzysztof Mikulski skierował do zarz� du pytanie o to kto, kiedy i za jakie pieni� dze ma
wykona
  zadani do wykonania, uznane przez twórców strategii za priorytety godne do realizacji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zapytał o to, kto z radnych opowiada si�  za odesłaniem
projektu do komisji.

Za odesłaniem projektu do komisji głosowało 9 radnych, przeciw 16. Wniosek nie uzyskał wi� kszo� ci.

Wicestarosta Grzegorz Dudzik odpowiadaj� c na pytania radnego Mikulskiego powiedział, � e
w chwili, kiedy strategia stanie si�  wykładnikiem dalszych działa�  w chwili, gdy zostanie
przyj� ta, wówczas te�  zostan�  przedstawione dalsze kroku do jej realizacji.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki wyraził zdziwienie, � e rada nadal obraduje nad t�
uchwał�  pod wzgl� dem formalo-prawnym. Powiedział te� , � e osoba radnego Mikulskiego i jego
zdanie, z racji zajmowanego stanowiska specjalisty w omawianej materii, tak w tej kadencji, jak
i poprzedniej była zawsze doceniana. Zaapelował do radnych o przemy� lenia, co jest wa� niejsze
interesy klubowe, czy własne zdanie. Poinformował zebranych, � e 26 sierpnia zło� ył do
Przewodnicz� cego Kopczy� skiego pismo w Biurze Rady informuj� ce, � e pod wzgl� dem
formalno-prawnym tej uchwały nie ma i nie otrzymał na nie do dzi�  odpowiedzi.

Radny Grzegorz Grabowski kieruj� c słowa do radnej Wujkowskiej powiedział, � e mamy ju�
2003 rok i słowo strategia jest wyra� nie zdefiniowane i nie mo� na go interpretowa
  dowolnie. Poparł
słowa radnego Mikulskiego, � e nie jest to strategia. Zapytał o zadania przedstawione w projekcie
uchwały. Zapytał o to, czemu w� ród opisywanych usług nie ma usług skierowanych do osób
opuszczaj� cych zakłady karne. Na koniec zgodził si�  ze zdaniem radnego Czajewicz-Nowackiego,
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� e Klub Koalicyjny podj� ł decyzj�  o tym, i�  uchwała ta ma by
  przyj� ta i � adne, nawet najbardziej
logiczne argumenty nie s�  brane pod uwag� . Dokumenty te nie b� d�  „schowane w szafie”
a pokazywane ludziom. Strategia ta nie ma okre� lonego celu, misji. Powiedział te� , � e radni
otrzymali „Wykaz potrzeb PCPR”, czyli dokument okre� laj� cy ile pieni� dzy potrzebuje PCPR. Czy
wynika to ze strategii nie wiadomo, rozs� dniej by było by ten wykaz wynikał z tej strategii.

Radna Hanna Wujkowska powiedziała, � e dokument ten jest cenny. Nie podchodzi w sposób prosty
i jasny do problemów społecznych. Problemy społeczne nale� y oddziela
  od innych problemów
wyst� puj� cych w powiecie. Dotycz�  one ka� dego człowieka, wszystkiego od � łobka do � mierci.
Dokument ten przedstawia potrzeby socjalne innych ludzi w poszczególnych gminach, w poszczególnych
grupach wiekowych. Czym innym jest stworzenie projektu na drog� , bo to tylko asfalt, czy innym
Strategia Rozwi� zywania Problemów Społecznych PW dotycz� cych człowieka. Problemy s� , były i b� d� ,
wa� na jest linia, pokazanie tych szczególnych poł� cze� . W tej strategii nie wszystko mo� na wspomóc
finansowo. Nie wszystko mo� na ubra
  w tabelki. To jest strategia pokazuj� ca, � e mamy pierwsze miejsce
w niedostosowaniu dzieci i młodzie� y i bardzo wiele problemów ludzi starych i niepełnosprawnych.

Radny Krzysztof Mikulski zwrócił si�  do radnej Wujkowskiej mówi� c, � e komisja dwukrotnie
głosowała nad tym dokumentem. Pierwszy raz głosowano nad samym dokumentem, który
istotnie zawiera dobrze zrobion�  diagnoz�  problemów społecznych. Za drugim razem doł� czono
uchwał�  o przyj� ciu Strategii Rozwi� zywania Problemów Społecznych PW. Dodał te� , � e
strategia powinna by
  dokumentem szerszym. W uzupełnieniu strategii powinny si�  znale� 

w uzgodnieniu z samorz� dem lokalnym i wszystkimi, którzy maj�  co�  do zrobienia w zakresie
problemów społecznych uzgodnione kierunki działa� , istotne dla poszczególnych gmin. Tu tego
zabrakło. Napisano jedynie jakie na danym obszarze wyst� puj�  problemy a nie napisano, kto je
b� dzie rozwi� zywał, w jaki sposób i co ma by
  efektem tych działa� . To jedynie diagnoza.

Radny Grzegorz Grabowski po powiedział, � e radna Wujkowska nie rozumie chyba, co to jest strategia. To
odpowied�  na trzy proste pytania: gdzie jeste� my, gdzie chcemy by
 , i jak chcemy tam si�  znale� 
 . Wiemy
gdzie jeste� my, wiemy, � e mamy powoła
  moduły podstawowe, których zadania b� d�  w gminach, zespół
koordynacyjny. Kiedy, jak? Takiej dyskusji nie było. To dobrze wykonana diagnoza z wła� ciw�  metodyk� .
Radna Hanna Wujkowska powiedziała, � e to jest pierwszy etap. Drugim jest taktyka a trzecim
działanie operacyjne. Przyj� cie tej strategii da szans�  na rozwi� zywanie problemów.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział do radnej Wujkowskiej, � e radna „wali demagogi�
i populizmem” i jest to „tak wstr� tne i obrzydliwe”, bo tematem obrad jest dokument - strategia a radna
„wali hasłami pod publik� , pod rodzin� , pod opiek�  społeczn� , bied� ”. Na koniec powiedział, � e ci, którzy
opowiedz�  si�  za nieprzyj� ciem Strategii Rozwi� zywania Problemów Społecznych PW w tym � wietle
b� d�  � li, b� dzie to wyraz „niekochania rodziny, Boga, dzieci, biednych”. Powiedział, � e to powinno by

porz� dnie zrobione, zgodnie z prawem pod wzgl� dem formalno-prawnym i merytorycznie przygotowane.

Radny Romuald Krzysztof Kalinowski zgłosił wniosek formalny o zako� czenie dyskusji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poddał pod głosowanie wniosek radnego Kalinowskiego. 14 radnych
opowiedział si�  za jego przyj� ciem, przeciwnych było 7. Wniosek przeszedł, dyskusj�  zamkni� to.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e zgłosił wniosek przeciwny
a przewodnicz� cy nie dopu� cił go do głosu i, � e jest to łamanie statutu.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poddał pod głosowanie przyj� cie uchwały wraz
z autopoprawkami Zarz� du Powiatu.

Za przyj� ciem uchwały głosowało 19 radnych, przeciwne były 4 osoby przy 5 wstrzymuj� cych si� .
Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki z uwagi na swoje wcze� niejsze wypowiedzi, czyli, � e
pod wzgl� dem formalno-prawnym ta uchwała nie istnieje oraz z racji łamania przez
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Przewodnicz� cego Kopczy� skiego Statutu Powiatu Wołomi� skiego zgłosił votum separatum do
podj� tej uchwały. Wyraził nadziej� , � e b� dzie to podstawa do jej uniewa� nienia.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski podzi� kował przybyłym autorom Strategii Rozwi� zywania
Problemów Społecznych Powiatu Wołomi� skiego za obecno� 
  podczas sesji i przedstawienie strategii.

/panowie opu� cili sal�  obrad/

Punkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci gni� cia po� yczki 
długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki 
Wodnej przeznaczonej na termomodernizacj�  budynku Liceum Ogólnokształc cego 
w Tłuszczu oraz podj� cie uchwały.

W imieniu wnioskodawcy Skarbnik Powiatu Jadwiga Tomasiewicz odczytała uzasadnienie do
przedmiotowej uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił przewodnicz� cych komisji o odczytanie
opinii.

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony 	 rodowiska Tadeusz Wi� niewski odczytał
pozytywn�  opini�  dotycz� c�  wszystkich czterech projektów uchwał dotycz� cych po� yczki
z WFO	 iGW.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak przedstawił pozytywn�  opini�  komisji
dotycz� c�  wszystkich czterech wniosków.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Krzysztof
Kalinowski odczytał opini� , która zaproponowane brzmienie uchwały przyj� ła zastanawiaj� c
si� , czy zgodnie z zapisem w § 3 pkt 3 wystarczy dochodów własnych pochodz� cych
z podatku dochodowego od osób fizycznych w latach 2004-2006.

Przewodnicz� ca Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej Hanna Wujkowska przedstawiła
pozytywn�  opini�  wszystkich czterech projektów uchwał.

Przewodnicz� cy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Krzysztof 	 wiadek
przedstawił pozytywn�  jednogło� n�  opini�  dotycz� c�  wszystkich czterech projektów
uchwał.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� .

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e na zgłaszał podczas posiedze�  Komisji
Bezpiecze� stwa i Ochrony 	 rodowiska uwagi dotycz� ce bł� dów w uzasadnieniach. W tej
uchwale nie wie, o który budynek chodzi,- o ten stary, czy o ten nowy? Je� li stary, to jest to były
budynek i ju�  tam Liceum Ogólnokształc� cego nie ma. powiedział przy tym, � e albo powinno
doda
  si�  słowo „byłego” w odniesieniu do liceum, albo doda
  adres. Dla radnego w tym
brzmieniu jest to nieczytelne.

Radna Małgorzata Piotrowska zaproponowała, by tak jak podczas prac komisji rozpatrywano
te projekty blokowo potraktowa
  je i teraz je� li nie byłoby to niezgodne z formalna
procedur� .

Starosta Konrad Rytel doprecyzował, i�  rzeczywi� cie jest to byłe liceum. Starostwo ma
własno� 
  budynku Liceum Ogólnokształc� cego. Obecnie LO znajduje si�  w zespole Szkół
i nikt si�  nie myli. Starosta zgodził si� , i�  powinno si�  tam dopisa
  słowa „…byłego liceum ul.
Ko � cielna w Tłuszczu…”.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski odpowiadaj� c radnej Piotrowskiej powiedział, � e ka� dy
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punkt dotyczy czego�  innego, tak wi� c procedowa
  nale� y nad ka� dym po kolei. Komisje
odczytały ju�  opinie dotycz� ce wszystkich czterech projektów.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł dyskusj�  i przyst� piono do głosowania.

Nast� pnie poddał pod głosowanie przyj� cie uchwały. Za przyj� ciem uchwały opowiedziało si�
jednogło� nie 24 radnych.
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Punkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci gni� cia po� yczki 
długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki 
Wodnej przeznaczonej na zmian�  ogrzewania gazowego na zasilanie z miejskiej sieci
cieplnej w budynku Starostwa Powiatowego w Wołominie przy ul. Warszawskiej 5A
oraz podj� cie uchwały.

W imieniu wnioskodawcy Skarbnik Powiatu Jadwiga Tomasiewicz odczytała uzasadnienie do
przedmiotowej uchwały. Pani Skarbnik dodała, � e tytuły zada�  s�  brane z promes i takie przesłał
Wojewódzki Fundusz Ochrony 	 rodowiska.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski przypomniał, � e przewodnicz� cy komisji odczytali ju�
opinie komisji, tak wi� c otworzył dyskusj�
Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, i�  boleje po raz kolejny, poniewa�
przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony 	 rodowiska nie powiedział o wszystkim,
uwagach radnego, dlaczego wstrzymał si�  od głosowania na posiedzeniu komisji. Dodał, � e
przewodnicz� cy komisji zobowi� zał si�  wyja� ni
  nie� cisło� ci w uzasadnieniach do uchwały
dotycz� cej budynku na ul. Warszawskiej w Wołominie oraz Szkoły Specjalnej w Markach.
Radny powiedział, � e nie wie, czy w uchwale, która jest wła� nie omawiana koszt ogólny zadania
wyniesie 80.000 zł. czy 140.000 zł. z uchwały dotycz� cej Szkoły w Markach wynika 200.000 zł.
a nie 210.000 zł.. Albo jest bł� d i inny jest udział własny, albo jest pomyłka w cyfrach
w uzasadnieniach.

Skarbnik Powiatu Jadwiga Tomasiewicz powiedziała, � e w odczytanym uzasadnieniu podała
prawidłow�  wielko� 
  kwoty udziału własnego, a mianowicie 24.000 zł..

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony 	 rodowiska Tadeusz Wi� niewski
powiedział, � e po posiedzeniu komisji zgłosił do wicestarosty Grzegorza Dudzika uwagi do
wszystkich czterech projektów uchwał.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł dyskusj� .

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad projektem uchwały.

Za przyj� ciem uchwały opowiedziało si�  jednogło� nie 24 radnych.

Punkt 11 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci gni� cia po� yczki 
długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki 
Wodnej przeznaczonej na docieplenie budynku Zespołu Szkół Specjalnych 
w Wołominie oraz podj� cie uchwały.

W imieniu wnioskodawcy Skarbnik Powiatu Jadwiga Tomasiewicz odczytała uzasadnienie do
przedmiotowej uchwały.

Przewodnicz� cy przypomniał, � e komisje odczytały ju�  swoje opinie. Otworzył dyskusj� ,
a nast� pnie zamkn� ł j �  z braku ch� tnych.

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad projektem uchwały.

Za przyj� ciem uchwały opowiedziało si�  jednogło� nie 24 radnych.
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Punkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaci gni� cia po� yczki 
długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki 
Wodnej przeznaczonej na termomodernizacj�  i zmian�  ogrzewania w Zespole Szkół 
Specjalnych w Markach oraz podj� cie uchwały.

W imieniu wnioskodawcy Skarbnik Powiatu Jadwiga Tomasiewicz odczytała uzasadnienie do
przedmiotowej uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski przypomniał, � e komisje odczytały ju�  swoje opinie, wi� c
otworzył dyskusj� .

Radny Krzysztof Dami� cki zapytał, czemu ma to by
  nie ogrzewanie gazowe tylko piece
gazowo-olejowe.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e w chwili obecnej s�  tam piece w� glowe. Powiedział, � e
trwaj�  prace przy wykonywaniu niezale� nego przył� cza gazowego, w najbli� szym czasie zostanie
zamontowany nowy piec odzyskany z innego obiektu i wykonane b� dzie centralne ogrzewanie.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł dyskusj�  a nast� pnie przyst� piono do głosowania.

Za przyj� ciem uchwały opowiedziało si�  jednogło� nie 26 radnych.

Punkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania 
i rozliczania dotacji szkołom i placówkom niepublicznym oraz podj � cie uchwały.

W imieniu wnioskodawcy Skarbnik Powiatu Jadwiga Tomasiewicz odczytała tre� 
  uzasadnienia
do przedmiotowej uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił komisje o odczytanie opinii.

Przewodnicz� cy Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej Romuald Krzysztof
Kalinowski powiedział, � e proponowany zapis przyj� ła stosunkiem głosów 4 za przy
1 wstrzymuj� cym si� .

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony 	 rodowiska Tadeusz Wi� niewski
przedstawił pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Komisji Finansowej Ryszard Walczak przedstawił pozytywn�  opinie komisji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj� .

Radny Grzegorz Grabowski powiedział, i�  „b � dzie głosował za”. /aplauz/

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł dyskusj�  i przyst� piono do głosowania.

Za przyj� ciem uchwały opowiedziało si�  jednogło� nie 25 radnych.

Punkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletnim programie 
inwestycyjnym oraz podj� cie uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o przedstawienie opinii komisji.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Finansowej Henryk Oleksiak przedstawił opini�  pozytywn� .

Przewodnicz� cy Komisji Bezpiecze� stwa i Ochrony 	 rodowiska Tadeusz Wi� niewski
przedstawił pozytywn�  opini�  komisji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł dyskusj�  po czy przyst� piono do głosowania.

Za przyj� ciem uchwały głosowało jednogło� nie 25 radnych.
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Punkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w bud� ecie Powiatu na rok 
2003 oraz podj� cie uchwały.

W imieniu wnioskodawcy Skarbnik Powiatu Jadwiga Tomasiewicz odczytała tre� 
  uzasadnienia
do przedmiotowej uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poprosił o odczytanie opinii komisji.

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Finansowej Henryk Oleksiak przedstawił pozytywna opini�
komisji po do� 
  długiej dyskusji i wyja� nieniach pani Skarbnik. Poprosił te�  o powtórzenie, jakie
jest ujemne saldo po zaci� gni� ciu wszystkich po� yczek, których zaci� gni� cie było wła� nie
przedmiotem obrad.

Skarbnik Powiatu Jadwiga Tomasiewicz powiedziała, � e saldo to wyniesie 9.815 zł. i b� dzie to
stan na dzie�  31 grudnia 2003 r.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski otworzył dyskusj�  po czym, z braku ch� tnych do zabrania
głosu zamkn� ł j � .

Nast� pnie przyst� piono do głosowania nad uchwał� . Za jej przyj� ciem głosowało jednogło� nie
25 radnych.

Punkt 16. Informacja o wykonaniu bud� etu powiatu za I półrocze 2003 roku.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski poinformował radnych, � e Regionalna Izba Obrachunkowa
przesłała uchwał�  w sprawie wydania pozytywnej opinii o przedło� onej przez Zarz� d Powiatu
Wołomi� skiego informacji o przebiegu wykonania bud� etu za I-sze półrocze.

Skarbnik Powiatu Jadwiga Tomasiewicz odczytała informacj�  dotycz� c�  wykonaniu bud� etu
powiatu za I półrocze 2003 roku.

/w zał� czeniu informacja dotycz� ca wykonania bud� etu powiatu za I półrocze 2003 roku/

Wiceprzewodnicz� cy Komisji Finansowej Henryk Oleksiak powiedział, � e komisja po
wysłuchaniu informacji pani Skarbnik Tomasiewicz przyj� ła informacje bez uwag.

Przewodnicz� cy zapytał, czy kto�  z zebranych radnych chciałby zabra
  głos. Z braku ch� tnych
punkt uznano za zamkni� ty.

Punkt 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania radnego Tomasza 
Paciorka z członkostwa w Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej 
w zwi zku ze zło� eniem o� wiadczenia o rezygnacji oraz podj� cie uchwały.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski powiedział, � e wpłyn� ła do niego datowana na 24 czerwca
rezygnacja radnego Tomasza Paciorka z członkostwa w Komisji Edukacji, Sportu, Kultury
i Pami� ci Narodowej.

/pismo w zał� czeniu/

Nast� pnie głosowano nad uchwał�  w sprawie odwołania radnego Tomasza Paciorka
z członkostwa w Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej w tre� ci
niezmienionej.

Za głosowało 22 radnych przy braku sprzeciwu i 3 głosach wstrzymuj� cych si� . Uchwała została
przyj� ta.
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Punkt 18-19. Interpelacje i zapytania, wnioski i o� wiadczenia.

Radny Romuald Krzysztof Kalinowski skierował do Starosty Konrada Rytla pytanie odno� nie
drogi ł� cz� cej Jadów z K� tami poprzez Myszadła; czy i jakie s�  szanse na doprowadzenie tej
drogi do jako-takiego standardu na odcinku powiatowym. Drugie pytanie skierował do
przewodnicz� cego Kopczy� skiego, czy istniej�  jakie�  metody, aby pewne zachowania
i wypowiedzi nie miały na sesji miejsca.

Starosta Konrad Rytel powiedział, � e droga ta dawniej, zanim przej� ł j �  powiat wykonana była
z kamienia polnego. W roku ubiegłym okopano j�  rowami, wykonano przepusty, wyrównano
bruk, wykonano pobocza i rozpocz� to asfaltownie pocz� wszy od granicy powiatu w kierunku
Myszadeł. Prace nie zostały jeszcze zako� czone a obecna nawierzchnia - kamie�  polny pozwala
na jazd�  bezpieczn� , cho
  mo� e nie komfortow� . Odcinek drogi do wykonania jest jeszcze długi
i kosztowny, wobec czego starosta nie jest w stanie okre� li 
  dokładnej daty zako� czenia robót.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski odpowiadaj� c radnemu Kalinowskiemu powiedział, � e
chyba w obecnej kadencji podczas wypowiedzi nie naruszono jeszcze granic przyzwoito� ci.

Radny Romuald Krzysztof Kalinowski powiedział, � e przez wspominan�  drog�  niemo� liwy
dawniej był przejazd w dwóch okresach; na wiosn�  i jesieni� .

Radna Hanna Wujkowska zwróciła si�  do radnego Czajewicz-Nowackiego mówi� c, i�  od
pewnego czasu publicznie radnej ubli� a, obra� a jej imi� . Powiedziała, � e by
  mo� e dla radnego
rzucanie takich kalumnii, � e radna jest osob�  bez honoru i godno� ci, � e zachowuje si�  wstr� tnie
i demagogicznie jest normalne. Szanuje radnego, jako człowieka, mo� e si�  z nim nie zgadza
  ale
odwołuje si�  do elementarnych zasad kultury i ma nadziej�  na to, � e w przyszło� ci tego typu
zachowania nie b� d�  miały miejsca.

Radny Ireneusz Ma� lany powiedział, � e za po� redni� twem starosty i przewodnicz� cego Komisji
Bezpiecze� stwa i Ochrony 	 rodowiska zło� yłby wniosek o podjecie działa�  wyja� niaj� cych
odno� nie napadu na klientów banku, które to zdarzenia, które miało miejsce w pi� tek
12 wrze� nia. Według o� wiadcze�  pracowników banku Pogotowie Ratunkowe było natychmiast,
na Policj�  czekano pół godziny. Bank ten znajduje si�  około 20 metrów od posterunku Policji.

Przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski wyraził swe oburzenie zaistniałym zdarzeniem.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki odpowiadaj� c radnej Wujkowskiej powiedział, � e słowa
„demagogiczne, populistyczne, bez honoru” mieszcz�  si�  w granicach kultury i granicach
nieobra� ania kogo� . Jest to kwestia oceny czyich�  kompetencji i postawy. Poparł słowa radnego
Kalinowskiego, dotycz� ce ograniczania niektórych wypowiedzi. Przypomniał, � e to podczas
sesji wła� nie jego nazwano „ubekiem” i to jego obra� ano. Powiedział te� , � e przed sesj�  radni
otrzymali wypracowane przez Komisj�  Statutow�  propozycje zmian do Statutu Powiatu
Wołomi� skiego z pro� b�  o wyra� enie opinii lub zło� enia propozycji własnych zmian.

Mecenas Andrzej Kryszy� ski wypowiedział si�  w kwestii równo� ci w głosowaniu. W statucie
brak jednoznacznego rozstrzygni� cia. Wniosek powinien przechodzi
  o ile osi� gnie wi� kszo� 
 ,
tak powinno si�  stosowa
  tu ust� p 2 § 6, przy równo� ci nie przechodzi.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki odniósł si�  do interpretacji mecenasa Kryszy� skiego
mówi� c, � e wobec powy� szego uchwała dotycz� ca Strategii Rozwi� zywania Problemów
Społecznych Powiatu Wołomi� skiego - powiatowej strategii integracji i polityki społecznej nie
przeszła. Radny poruszył równie�  kwesti�  Zespołu Prawnego, który nie figuruje w schemacie
organizacyjnym starostwa. Piecz� tka taka istnieje, zatrudnieni s�  w tym zespole pracownicy
merytoryczni, kto jest tam szefem, kim wobec tego zespołu jest Radca Prawny.
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Starosta Konrad Rytel powiedział, � e w starostwie zawsze był Zespół Prawny, był, jest i b� dzie.
Pracownikiem, który ma uprawnienia do tego, by nazywa
  si�  Radc�  Prawnym jest pan
Kryszy� ski, szef tego�  zespołu. Ma on do pomocy dwoje absolwentów prawa. Jedynie Radca
Prawny posiada pełnomocnictwo do reprezentowania prawnego starostwa na zewn� trz.

Radny Mariusz A. Czajewicz-Nowacki powiedział, � e nie kwestionuje osoby Radcy Prawnego,
ani pracowników obsługuj� cych radc� . Nie ma jednak Zespołu Prawnego w schemacie
organizacyjnym, wi� c albo nale� y go tam zamie� ci
 , albo przenie� 
  organizacyjnie do Wydziału
Organizacji i Kadr z zastrze� eniem, � e maj�  obsługiwa
  Radc�  Prawnego.

Starosta Konrad Rytel powtórzył, � e w starostwie zawsze był, jest i b� dzie Zespół Prawny.

Poniewa�  nie było innych wniosków i o� wiadcze�  przewodnicz� cy Adam Kopczy� ski zamkn� ł
sesj� . Była godzina 15.40.

Protokołowały:

Barbara D� browska i Karolina Hilarczuk

Przewodnicz� cy

Rady Powiatu Wołomi� skiego

Adam Kopczy� ski

Zał� czniki:

1. Lista obecno� ci,

2. Lista zaproszonych go� ci,

3. Pismo od Samorz� du Lekarskiego i Piel� gniarskiego oraz Zwi� zków Zawodowych działaj� cych na terenie
Szpitala Powiatowego w Wołominie,

4. Wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej sporz� dzony przez PCPR,

5. Informacja o wykonaniu bud� etu powiatu za I półrocze 2003 roku,

6. O� wiadczenie radnego Tomasza Paciorka,

7. Uchwała Nr IX-59/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie zatwierdzenia
zmian do Statutu Samodzielnego Zespołu Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej w Wołominie,

8. Uchwała Nr IX-60/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie por� czenia
kredytu obrotowego w formie linii kredytowej odnawialnej zaci� ganej przez Samodzielny Zespół
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Publicznych Zakładów Opieki Zdrowotnej w Wołominie,

9. Uchwała Nr IX-61/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie przyj� cia
Strategii Rozwoju Powiatu Wołomi� skiego do 2015 roku,

10. Uchwała Nr IX-62/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie przyj� cia
Strategii Rozwi� zywania Problemów Społecznych Powiatu Wołomi� skiego- powiatowej strategii integracji
i polityki społecznej,

11. Uchwała Nr IX-63/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie zaci� gni� cia
po� yczki długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki Wodnej
przeznaczonej na termomodernizacj�  budynku Liceum Ogólnokształc� cego w Tłuszczu,

12. Uchwała Nr IX-64/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie zaci� gni� cia
po� yczki długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki Wodnej
przeznaczonej na zmian�  ogrzewania gazowego na zasilanie z miejskiej sieci cieplnej w budynku Starostwa
Powiatowego w Wołominie przy ul. Warszawskiej 5A,

13. Uchwała Nr IX-65/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie zaci� gni� cia
po� yczki długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki Wodnej
przeznaczonej na docieplenie budynku Zespołu Szkół Specjalnych w Wołominie,

14. Uchwała Nr IX-66/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie zaci� gni� cia
po� yczki długoterminowej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony � rodowiska i Gospodarki Wodnej
przeznaczonej na termomodernizacj�  i zmian�  ogrzewania w Zespole Szkół Specjalnych w Markach,

15. Uchwała Nr IX-67/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie ustalenia trybu
udzielania i rozliczania dotacji szkołom i placówkom niepublicznym,

16. Uchwała Nr IX-68/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie zmian
w wieloletnim programie inwestycyjnym na lata 2003-2006,

17. Uchwała Nr IX-69/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie zmian
w bud� ecie Powiatu na rok 2003,

18. Uchwała Nr IX-70/03 Rady Powiatu Wołomi� skiego z dnia 16 wrze� nia 2003 r. w sprawie odwołania
radnego Tomasza Paciorka z członkostwa w Komisji Edukacji, Sportu, Kultury i Pami� ci Narodowej.


